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Land- en tuinbouwers  -  Asbestprotocol

In 2018 keurde de Vlaamse Regering het actieplan asbestafbouw goed om Vlaanderen 
tegen 2040 asbestveilig te maken. Een deel van het aanwezige asbest is aanwezig in de 
land- en tuinbouwsector. Om een versnelde verwijdering mogelijk te maken, is het 
protocol voor asbestafbouw voor de land- en tuinbouw eind september 2021 van start 
gegaan. De Vlaamse overheid heeft een budget van 3 miljoen euro vrijgemaakt om 
asbestdagen van landbouwgebouwen te verwijderen. 

Landbouwers (in hoofdberoep en in bijberoep) en gepensioneerde landbouwers komen in 
aanmerking om een aanvraag te doen voor gebouwen waar ze eigenaar van zijn. Zo lang 
er budget is, kunnen aanvragen ingediend worden. 

1. Hoeveel aanvragen werden ingediend bij de Openbare Vlaamse Afvalstoffen-
maatschappij (OVAM) voor het verwijderen van asbestdaken in het kader van het 
sectorprotocol voor land- en tuinbouwers? Graag een overzicht sinds de start van de 
aanvragen tot op heden per maand en per provincie, of het om een actieve 
landbouwer gaat in hoofdberoep of in bijberoep, of het om een gepensioneerde 
landbouwer gaat en de oppervlakte/hoeveelheid asbest. 

2. Hoeveel aanvragen zijn goedgekeurd, hoeveel aanvragen zijn afgekeurd en hoeveel 
aanvragen zijn nog in behandeling? Wat waren de voornaamste redenen om 
aanvragen af te keuren? Graag een overzicht. 

3. Wat de goedgekeurde aanvragen betreft.

a) Graag een overzicht van het aantal goedkeuringen per maand, per provincie, 
actieve landbouwer hoofdberoep/bijberoep/gepensioneerde landbouwer.

b) Hoeveel m2 asbestdaken worden dankzij de goedkeuring verwijderd? Graag een 
opsplitsing per provincie.

c) Hoeveel ton asbest wordt dankzij de goedkeuring verwijderd? Graag een 
opsplitsing per provincie. 

d) Hoeveel projecten zijn al uitgevoerd of nog bezig? Met andere woorden, op 
hoeveel locaties en voor hoeveel m² werden reeds al geplaatst? Graag een 
opsplitsing per provincie. 

4. Hoeveel van het beschikbare budget van 3 miljoen euro is al aangewend rekening 
houdend met het aantal goedgekeurde aanvragen? 

a) Is dat bedrag afkomstig uit de gewone begroting of zijn dat relancemiddelen? Op 
welke begrotingspost is dat budget precies terug te vinden?



b) Op welke manier wordt transparant weergegeven hoeveel van het budget is 
besteed en/of hoeveel ruimte er nog is voor bijkomende projecten? Is er 
voldoende budget gereserveerd, rekening houdend met de al aangevraagde en 
goedgekeurde projecten de afgelopen maanden? Hoe wordt dat ingeschat? Wat 
zal de minister ondernemen indien blijkt dat het budget te beperkt zou zijn? 



ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD 
op vraag nr. 248 van 10 december 2021
van TINNE ROMBOUTS

1. De landbouwer identificeert zich bij aanmelding aan de hand van zijn 
landbouwnummer. Hiervoor werkt de OVAM samen met het Departement Landbouw en 
Visserij en worden landbouwnummers onderling uitgewisseld. Zij kunnen tot 10 jaar na 
pensionering het landbouwnummer nog nagaan. Het sectorprotocol landbouw zet in op 
het omvangrijke asbestpassief op landbouwdaken. Verwerende asbestdaken zijn niet 
verschillend tussen actieve landbouwers, landbouwers in bijberoep of gepensioneerde 
landbouwers. De impact op de leefomgeving is net dezelfde. De OVAM haalt de 
vrijgekomen asbestdaken op zonder onderscheid te maken tussen deze doelgroepen. 
Dit geldt zowel bij dit antwoord als bij het antwoord onder vraag 3.a).

Aantal Aangemeld ANT LIM OVL VLB WVL Totaal

Dec 41 21 80 7 117 266

Nov 60 47 132 19 259 517

Oct 57 26 69 16 118 286

Sep 39 11 30 5 48 133

Jan 1 1 1 3

Totaal 198 105 312 47 543 1205

2. Tot en met 3 januari hebben 1205 landbouwers hun landbouwlocatie aangemeld bij de 
OVAM voor een ophaling van het asbestdak. 619 aanmeldingen zijn administratief 
nagekeken en goedgekeurd, 13 aanmeldingen zijn afgekeurd, de andere aanmeldingen 
zijn nog in behandeling. De redenen om deze 13 aanmeldingen af te keuren zijn:
- Geen geldige identificatie;
- Asbestdaken die bespoten zijn met PUR-schuim kunnen niet als zuiver 

asbestcement gestort worden;
- Door de focus te leggen op daken, tracht het sectorprotocol op zoveel mogelijk 

landbouwlocaties het verwerend asbestdak te verwijderen. Oude asbeststock die 
via controle van luchtbeelden niet gelinkt kan worden aan recente verwijdering van 
het asbestdak, komt niet in aanmerking.

3. a) Aantal goedgekeurde aanmeldingen per maand per provincie:

Aantal 
goedkeuringen ANT LIM OVL VLB WVL Totaal

Sep-21 38 11 26 5 47 127

Oct-21 53 26 65 13 112 269

Nov-21 14 12 41 4 99 170

Dec-21 7 2 12 1 31 53

Totaal 112 51 144 23 289 619



b-c)Het aantal m² goedgekeurde dakoppervlakte per provincie 

Goedgekeurde 
opp m2 ANT LIM OVL VLB WVL Totaal

Sep-21 35.096 14.245 22.173 3.977 41.499 116.990 

Oct-21 62.335 24.380 60.722 9.452 90.439 247.328 

Nov-21 11.429 6.585 39.810 2.170 88.552 148.546 

Dec-21 7.425 1.075 11.726 480 19.273 39.979 

Totaal 116.285 46.285 
134.43
1 16.079 

239.76
3 

552.84
3 

Gewicht (Ton)-
inschatting 5.888 2.344 6.807 814 12.140 27.992

d) Het aantal effectieve ophalingen na goedgekeurde aanmelding:

Aantal ophalingen ANT LIM OVL VLB WVL Totaal

Sep-21 5 3 2 2 12

Oct-21 1 2 1 4

Dec-21 10 4 14 28 56

Totaal 16 7 18 1 30 72

4. De OVAM is verplicht de wet op de overheidsopdrachten te volgen. Zij bereidde het 
sectorprotocol landbouw voor door alvast een inzamelaar te selecteren via een 
Europese aanbestedingsprocedure. Dit met daartoe verkregen budget in 2021. Op 16 
juli 2021 kende de Vlaamse Regering ook 1,5 miljoen euro relancebudget toe aan het 
sectorprotocol landbouw. Aangezien de aanmeldingen na lancering zeer sterk 
vorderden, heeft de OVAM opnieuw een Europese aanbestedingsprocedure voorzien 
voor de volgende schijf van aanmeldingen zodat continuïteit na uitputting van het 
eerste contract gegarandeerd kan worden.
Na inschatting van het aantal vierkante meter asbestdak en administratieve controle, 
ontvangt de landbouwer een uitnodiging om een datum in te plannen samen met de 
inzamelaar. Het spreekt voor zich dat de inzamelaar niet alle aangemelde locaties 
tegelijkertijd kan bedienen. De besteding van het budget volgt de gerealiseerde 
ophalingen op het terrein. Dit aangezien de landbouwer geen subsidie ontvangt, maar 
de OVAM de ophaling volledig met eigen middelen financiert.
Tot hiertoe heeft de OVAM 300.454,08 euro besteed bij het contract van de 
inzamelaar.
Het volledige budget voor het contracteren van de inzamelaar werd in 2021 vastgelegd 
via de contractverbintenis. Effectieve uitgaven kunnen door de aangestelde inzamelaar 
maar gefactureerd worden aan de OVAM naarmate de inzamelingen door de 
inzamelaar op het terrein vorderen. Het contract bevindt zich dus binnen financiële 
regie van de OVAM.

Bij budgetuitputting onderzoekt mijn kabinet steeds welke budgettaire mogelijkheden 
er zijn voor het onder de Vlaamse regering gedragen asbestafbouwbeleid. Dit kan in 
het kader van de begrotingsbesprekingen. Gezien het snelle tempo in aantal 
aanmeldingen bij de start van het sectorprotocol landbouw, onderzoek ik dan ook 
momenteel reeds de budgettaire mogelijkheden voor verdere continuïteit. 


